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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2018. március 22-ei, 

munkaterv szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Módi 

Miklós, Süli Ildikó és Torma Lajos bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 6 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt, majd 

ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat. Javasolta, hogy 2. napirendi pontként tárgyalják 

a IV. számú fogorvosi körzetben felmerült problémákat.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

napirendről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

42/2018. (III.22.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2018. 

március 22-ei munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

 
Nyílt ülés: 

1. Az Inter-Ambulance Egészségügyi Szolgáltató Zrt. 2017. évi beszámolója 

2. A IV. számú fogorvosi körzetben felmerült problémák 

3. A Képviselő-testület 2018. március 27-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 
 

Zárt ülés: 

4. Egyedi szociális kérelmek elbírálása  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  Az Inter-Ambulance Egészségügyi Szolgáltató Zrt. 2017. évi 

beszámolója 

 

Molnár György vezérigazgató elmondta, az eltelt egy év véleménye szerint jól sikerült a tavalyi 

számokat tekintve. 7351 beteget láttak el, ez tekintélyes szám, más 24 órás ügyeleteik nem dolgoznak 

fele ekkora számmal sem. Érdekességként említette, hogy a betegek 2%-át nem érte el a kórházba 
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utalások száma. Az ellátott gyermekek száma 1753. Az ügyelet személyzetét tekintve küzdenek a 

humánerőforrás krízissel, de vannak új szereplők is az ügyelet életében.  

Sajnos az autót összetörték egy alkalommal, azt ki kellett javítani. A kollégák egységes csapatot 

képeznek, szeretnek itt dolgozni. Ez sokat jelent. Természetesen van valamilyen szintű lemorzsolódás, 

de az ügyelet munkája a körzetet tekintve az egyik legjobb.  

 

dr. Mátics István elnök kérdése az volt, hogy a szakmai kritériumoknak megfelelő orvosok 

dolgoznak-e az ügyeleten? 

 

Molnár György vezérigazgató elmondta, van olyan kolléga, aki nyugdíjas, szeret dolgozni, küzdenek 

az ÁNTSZ-szel. Arra kérték, hogy iratkozzon be rezidens képzésre és halasszon. Olyan időszakokat 

fed le, amikor más kolléga nem tud bejönni. Ettől függetlenül képzéseken kell részt vennie, ahol kredit 

pontokat kell szereznie. Ez egy folyamatban lévő ügy, amit próbálnak a leghatékonyabban kezelni.  

 

dr. Mátics István elnök felhívta a figyelmet arra, hogy vezérigazgató úr ígéretet tett arra, hogy az 

ügyeleti díjak növekedni fognak.  

 

Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy az ígéretét tekintve a bérek rendezve lettek, mind a 

személyzet, mind az orvosokat tekintve. Ez egy folyamat, ugyanúgy terveznek bérrendezést az idén is, 

és amikor lehetőség nyílik. Ezeket érzékelik is. 

 

dr. Mátics István elnök kérdésére válaszolva – Jelen pillanatban mennyi az orvosi óradíj? – Molnár 

György vezérigazgató elmondta, hogy a bérezésről nem szeretne beszélni. Ez az orvosok és a céggel 

kapcsolatos szerződés tartalmi része. Amíg elégedettség van, addig korrektül tudnak megállapodni. 

Bérezésről soha, sehol nem beszél. Abból nehéz a helyzet, hogy Tatán és Tatabányán is ők vannak 

jelen, figyelembe kell vennie a környező ügyeletek bérezését is.  Az oroszlányi béreket rendeznie kell 

hozzájuk. A kollégákkal erről tárgyalnak, véleménye szerint ez így korrekt velük szemben is. 

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, az önkormányzat abban érdekelt és azért próbálnak több pénzt 

az egészségügybe invesztálni, hogy azokhoz a szakemberekhez minél több jusson, akik itt dolgoznak.  

 

Molnár György vezérigazgató elmondta, erről polgármester úrral tárgyalt, konkrét összegről volt 

szó. Az akkor kért összeget a kollégák megkapták, azóta már emelés is volt, ő viszont nincs 

felhatalmazással arra, hogy erről beszéljen, ha a kollégák elmondják, az az ő dolguk. Egy biztos, hogy 

a kollégák azóta is itt dolgoznak és céljuk, hogy itt is maradjanak. Próbálnak anyagi megbecsülést is 

biztosítani. 

 

A bizottság tudomásul vette a beszámolót.  

 

2. NAPIRENDI PONT:  A IV. számú fogorvosi körzetben felmerült problémák 

 

dr. Mátics István elnök elmondta olyan változás történt, amiről előzetesen az önkormányzatnak nem 

volt tudomása. Dr. Veréb Attila körzetét egy szerződésben helyettesként meg nem jelölt személlyel 

láttatja el. Ennek jogszabályai hiányosságai vannak.  

 

dr. Veréb Attila fogorvos elmondta, pár hónappal ezelőtt egy doktornő jelentkezett nála, hogy 

szeretne dolgozni Oroszlányban. Minden végzettsége és képesítése meg van erre. Jelenleg Környén 

dolgozik fogorvosként. Az ÁNTSZ felügyeleti szervével egyeztetett arról, hogy a doktornő hogy lehet 

a rendelőben, jogilag. Meg tudja nézni a munkát, megnézze milyenek a körülmények, milyen a beteg 

forgalom. Az ÁNTSZ-nek helyettesítési szerződést nyújtott be. A doktornő mellette van, ő ugyanúgy 

jár most is dolgozni, mint eddig, és ezután is fog A doktornő úgy érzi, szeretne átjönni Oroszlányba, 

ennek vannak jogi útja, amit szeretnének betartani.  Elmondta, a doktornő nem helyette dolgozik, 

hanem vele. Most is egy páciens mellől jött el. Az ÁNTSZ-be helyettesítési szerződéssel jelentette be, 

de ténylegesen nem helyettesít. Ez átmeneti periódus, amíg a doktornő eldönti, mit szeretne. 

 

dr. Mátics István elnök ismertette, hogy az alapellátási körzet betöltése többoldalú megállapodás 

eredménye. Az egyik oldal a praxisjoggal még nem rendelkező háziorvos. A praxisjog megszerzésére, 

elidegenítésére, öröklésére részletes szabályok vannak. Szereplő az OEP, akivel finanszírozási 
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szerződés köttetik és az önkormányzat. Az önkormányzatnak kötelezettsége az alapellátásokat 

biztosítani. Bármit akar egy orvos, ha az önkormányzattal van szerződése, akkor először vele tárgyal. 

Így ebben az esetben több problémát lát. Ha kompetens fogorvos, akkor nincs szüksége tanulásra, 

azonban információi alapján 90 %-ban a doktornő látta el a praxist.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdése az volt, hogy a doktornő munkájára szükség van-e az 

alapellátásban Oroszlányban?  

 

dr. Veréb Attila fogorvos véleménye az volt, van olyan időszak, amikor igen, de nagy átlagban nem.  

 

dr. Mátics István elnök a paraxisjog megszerzéséről, megtartásáról és átadásáról idézett a 

jogszabályból. Kérdése az volt, mi doktor úr szándéka? 

 

dr. File Beáta jegyző kérése az volt, hogy a jogellenes állapotot szüntesse meg doktor úr. Ha más 

tervei vannak, akkor azt jelezze annak érdekében, hogy az alapellátás és a jogi keretek ne sérüljenek. 

A fennálló szerződések betartása mindenkire nézve kötelező. 

 

dr. Mátics István elnök kérte, szavazzanak azon javaslatáról, hogy a IV. számú fogorvosi körzetben 

fennálló korábbi törvényes működés visszaállítása történjen meg, az esetleges változtatás a vonatkozó 

jogszabályok mentén történjen meg.  

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

43/2018. (III.22.) ESZB határozata 

az IV. számú fogorvosi körzet önkormányzattal fennálló szerződés szerinti törvényes 

működésének visszaállításáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

felszólította a IV. számú fogorvosi körzet praxisjoggal rendelkező fogorvosát, hogy a IV. számú 

fogorvosi körzetben az önkormányzattal fennálló szerződés szerinti törvényes működés kerüljön 

visszaállításra, az esetleges változtatás pedig a vonatkozó jogszabályok alapján történjen meg.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

dr. Mátics István elnök szünetet rendelt el.  

 

Szünet 

15:43- 15:48 

 

dr. File Beáta jegyző ismertette dr. Lakatos Klára és dr. Szenczi Julianna gyermekorvosok által 

felvetett problémát. Elmondta, hogy csökkent Hegedűs doktor helyettesítési körzetére vonatkozó 

finanszírozási díj. Ennek az az oka, hogy 1 év után a fix finanszírozási összeg 100 %-ról lecsökken 60 

%-ra, ez kb. 100 ezer forintot jelent a doktornőknek. A körzet díján 50 %-ban osztoznak, de így, mivel 

magasabb a jövedelmük az önkormányzat adómentességét is elvesztették. Kérte a bizottságot, 

gondolják át, hogy tudnák ezt a doktornőknek kompenzálni. Ez tartós helyettesítés, kicsi az esély arra, 

hogy gyermekorvos kerüljön a városba.  

 

dr. Mátics István elnök javasolta, hogy a bizottság vegye tudomásul a IV. számú gyermek háziorvosi 

körzet finanszírozásának csökkenését, mely hátrányos helyzetbe hozza az ott helyettesítő 

gyermekorvosokat. Ennek kompenzációjával a bizottság egyetért, kérik, hogy a következő képviselő-

testületi ülésre ennek kompenzációja kidolgozva, számszakilag alátámasztva előterjesztés készüljön. 

Kérte, szavazzanak javaslatáról. 

  

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

44/2018. (III.22.) ESZB határozata 

a IV. számú gyermek háziorvosi körzet helyettesítési ellátó orvosok támogatása lehetőségének 

vizsgálatáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

tudomásul veszi a IV. számú gyermek háziorvosi körzet finanszírozásának csökkenését, mely 

hátrányos helyzetbe hozza az ott helyettesítő gyermekorvosokat. Felkérik a jegyzőt, hogy a hiány 

kompenzációjának lehetőségeire a következő bizottsági ülésre készüljön előterjesztés, melyet 

számszakilag alátámasztanak. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

 

3. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2018. február 27-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Oroszlány Város Óvodáinak és az Önkormányzati Szociális Szolgálat Bölcsődéjének bővítésére, 

fejlesztési lehetőségeire irányuló fenntartói döntések 

 

dr. Mátics István elnök részletesen ismertette az előterjesztést.  

 

dr. File Beáta jegyző elmondta, a határozati javaslat arról szól, hogy a döntés alapján sürgősen 

induljon meg a tervezés mindkét esetben, melynek határideje május 31. Remélik, hogy lesz tervező, 

aki ezt el is vállalja, mivel nagyon sok időre vállalnak munkát. Sok dilemmája van ezzel kapcsolatba. 

Jogi dolgokat is maga után von a projekt, hiszen az óvoda esetében alapító okirat módosítás szükséges, 

hogy az állami finanszírozást megkapják. Ennek határideje május 30. Az idei évben biztonsággal kell 

tudni, hogy az óvoda bővítés meg tud-e valósulni, és ha igen, hány csoporttal, hány fővel, hogy ez 

alapján a finanszírozás működni tudjon. A költségeket sem tudják pontosan hol fog megállni, igaz 

akárhol fejlesztenek, oda is kellenének ezek az összegek. 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, hogy április végén van a beiratkozás, május végéig 

értesítenie kell a szülőket, hová vették fel a gyermeket.   

 

Torma Lajos bizottsági tag kérte, hogy a határozati javaslat 1-3. és 4-6. számát külön szavazzák 

meg, mert az óvodabővítés helyszíne miatt tartózkodni szeretne. 

 

dr. Mátics István elnök kérte szavazzanak az előterjesztés határozati javaslatának 1-3. pontjáról. 

 

A bizottság az előterjesztés határozati javaslatának 1-3. pontját nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag 

részvételével, 5 igen szavazattal és 1 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

45/2018. (III.22.) ESZB határozata 

az „Oroszlány Város Óvodáinak és az Önkormányzati Szociális Szolgálat Bölcsődéjének 

bővítésére, fejlesztési lehetőségeire irányuló fenntartói döntések” 

című előterjesztés határozati javaslatának 1-3. pontjáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Óvodáinak és az Önkormányzati 

Szociális Szolgálat Bölcsődéjének bővítésére, fejlesztési lehetőségeire irányuló fenntartói döntések” 

című előterjesztés határozati javaslatának 1-3. pontját.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 
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dr. Mátics István elnök kérte szavazzanak az előterjesztés határozati javaslatának 4-6. pontjáról. 

 

A bizottság az előterjesztés határozati javaslatának 4-6. pontját nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag 

részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

46/2018. (III.22.) ESZB határozata 

az „Oroszlány Város Óvodáinak és az Önkormányzati Szociális Szolgálat Bölcsődéjének 

bővítésére, fejlesztési lehetőségeire irányuló fenntartói döntések” 

című előterjesztés határozati javaslatának 4-6. pontjáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Óvodáinak és az Önkormányzati 

Szociális Szolgálat Bölcsődéjének bővítésére, fejlesztési lehetőségeire irányuló fenntartói döntések” 

című előterjesztés határozati javaslatának 4-6 pontját.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

16 óra 19 perckor Benyiczki Ágota óvodavezető és dr. File Beáta jegyző elhagyta a bizottság ülését.  

 

Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2017. évi beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó 

szolgáltatásokról, azok eredményességéről 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy a hajléktalan ellátásban növekszik az 

igénybevétel, látszódik a kiskertek csökkenése. Az adósságkezelésben résztvevőknek csökken a 

száma, a CSÁO változó kihasználtsággal működött, hullámszerű a változás. Az idősek otthonával 

kapcsolatban elmondta, az épület nagyon rossz állapotban van, a tető több helyen is beázik. Sürgős 

lenne valamilyen megoldást találni. A családsegítő központ esetében stabilizálódni látszik a létszám, 

jelenleg 2 üres álláshelyük van, pályázatokon vesznek részt, folytatódnak a közfoglalkoztatási 

programok.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdésére válaszolva – A hajléktalan ellátást kik veszik igénybe? - 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy az ellátást igénybevevők személye nem új, 

ismert emberekről van szó, akik eddig is igénybe vették a szolgáltatást, csak eddig kevesebb 

időtartamban. 

  

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztés elfogadásáról azzal a kiegészítéssel, hogy az Idősek Átmeneti 

Otthonának komplett kérdését az önkormányzat sürgősséggel vizsgálja meg. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

47/2018. (III.22.) ESZB határozata 

„Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2017. évi beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó 

szolgáltatásokról, azok eredményességéről” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2017. évi 

beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó szolgáltatásokról, azok eredményességéről” című 

előterjesztést azzal a kiegészítéssel, hogy az Idősek Átmeneti Otthonának komplett kérdését az 

önkormányzat sürgősséggel vizsgálja meg. 

 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 
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Döntés a szakorvosi ellátást érintő 2017. évi támogatások felhasználásáról szóló pénzügyi elszámolás 

elfogadásáról és az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézettel kötendő 2018. évi támogatási 

szerződések jóváhagyásáról 

 

dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

A labor előjegyzésével kapcsolatban elmondta, kapott olyan információt, hogy a megállapodásban 

szereplő időtartamon túli előjegyzések is voltak. Kérése az volt, hogy a korábbi megállapodást tartsák 

be a szakrendelő intézet.   

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztés elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

48/2018. (III.22.) ESZB határozata 

a „Döntés a szakorvosi ellátást érintő 2017. évi támogatások felhasználásáról szóló pénzügyi 

elszámolás elfogadásáról és az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézettel kötendő 2018. évi 

támogatási szerződések jóváhagyásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Döntés a szakorvosi ellátást érintő 2017. évi 

támogatások felhasználásáról szóló pénzügyi elszámolás elfogadásáról és az Oroszlányi Szakorvosi és 

Ápolási Intézettel kötendő 2018. évi támogatási szerződések jóváhagyásáról” című előterjesztést.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

dr. Mátics István elnök 16 óra 28 perckor a bizottság nyílt ülését bezárta és zárt ülést rendelt el.  

K.m.f. 

 

 

 

 

 dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


